
Když nás čtete, jste v obraze H » >
Jan Keller 

o slepé uličce 
i velké výzvě 

pro odbory
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Prohlášení a výzva 
z Protestního 
shromáždění 
odborářů-------- --- .
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Karlovy Vary

Změny v tvorbě 
a čerpání FKSP v roce 2011
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Jak se určuje 
poplatek ze psa

Máme 
se bát říkat 
svoje názory?

Kréta: Pravé místo 
pro zážitkovou turistiku
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Co napsala 
Zuzana Kafková 
a co jí odpověděl 
Martin Fassmann

Nájemníkům hrozí 
další horor

Zařaďte si mezi oblíbené: w w w .esondy.cz
Aktuální rozšířené vydání magazínu Revue Sondy - portál pro 
sebevědomé zaměstnance a firemní kulturu.

Nejjednodušší objednávka předplatného Revue Sondy - pomocí SMS 
SMS pošlete na č. 900 11 06 (platí pro všechny operátory) ve formátu:
OBJ SONDY JMÉNO PŘÍJMENÍ ULICE C.DOMU MESTO PSC
Při psaní zprávy používejte velká písmena bez diakritiky. Za zprávu v max. délce 
160 znaků zaplatíte pouze 6 Kč včetně DPH.
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DPrt C P R C VÉnnM É 7ЛМЁСТМЛМГ1ГPRO SEBEVĚDOMÉ ZAMĚSTNANCE 
A FIREMNÍ KULTURU

Otevřete oči, 
přicházíme
Jsme v demografické pasti 
a nebude na důchody, slyšíme 
od politiků už několik let. Tento 
jednoduchý slogan se tak vryl 
lidem pod kůži, že nikdo vůbec 
nepochybuje o tom, že s pen
zijním systémem je třeba cosi 
udělat. Honosně se užívá slovo reforma, politici jej rádi 
využívají, ale jeho význam příliš nerespektují. Reformovat 
přece znamená měnit к lepšímu, ale Drábkův důchodový 
koktejl má velmi nepříjemnou pachuť. V jeho režii navrho
vaná reforma penzí může snadno dostat scénář tunelu 
století, vypůjčím-li si titulek mladých ekonomických analyti
ků z Next Finance. Ti se dokonce z vládního návrhu tak 
vyděsili, že natočili videoklip „Nechceme se v důchodu 
pást“ a umístili ho na Youtoube. Takže ne z řad opozice, 
jak by se dalo čekat, ale dokonce už z řad liberálních eko
nomů se ozývá vážné varování. Před čím? Před nebezpe
čím privatizace penzí bez záruky, na což už delší dobu 
upozorňují odbory. Současný průběžný důchodový systém 
je neustále pod palbou kritiky. Proč? Protože překáží rozší
ření privátní formy a není náhoda, že za poslední čtyři roky 
byl už šestkrát krácen jeho příjem. Šestkrát byly sníženy 
odvody sociálního pojistného na důchody a další snížení je 
na spadnutí. Cílené oslabování znamenalo jen v roce 2009 
minus šedesát miliard korun oproti roku 2007. Proto se 
dostal do deficitu.
Aby toho nebylo málo, přišel ministr Drábek s geniálním 
nápadem, že ze systému vyvedeme ještě další peníze a ty 
si budeme moci spořit v privátních fondech, naštěstí zatím 
dobrovolně. Ale jaké penze na dnešní třicátníky v soukro
mých fondech čekají, nikdo neřekne. Také nikdo neodpoví 
na to, z čeho vychází propočet dokazující vysokou efektiv
nost nového soukromého penzijního pilíře. Na argumenty 
odborů, že jde o velmi drahý a riskantní experiment, který 
se v okolních zemích neosvědčil, politici mlčí. Nikomu neva
dí, že peníze na stáří, které mají být jistotou, se stanou neji
stou sázkou na akciových trzích. Třicet let střádání bez 
výběru -  to je pro fondy neuvěřitelně zajímavý kšeft. Nikdo 
dnes ve světě nechce dělat důchodovou reformu podobnou 
té připravované české, veřejně prohlašuje profesor Jaroslav 
Vostatek, uznávaný expert na důchodové systémy.
ČMKOS se rozhodla zorganizovat vysvětlující kampaň. 
Nazvala ji Otevřete oči. Chce veřejnosti vysvětlit a varovat 
ji před nebezpečím a rizikem záměrů vlády neúměrně 
pustit soukromý byznys nejen do důchodového systému, 
ale veřejných služeb celkově. Dnešní číslo Revue Sondy 
tuto kampaň zahájilo.

Mgr. Jana KAŠPAROVÁ,
šéfredaktorka
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